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Saksfremlegg til styret i Sykehusinnkjøp HF 

 

Møtedato: 21. september 2022 

Saksbehandler: Ulrik Bø Bersvendsen, kommunikasjonsavdelingen 

Sakstype: Beslutningssak: ☐     Orienteringssak: ☒    Temasak: ☐ 

Offentlighetsvurdering: Offentlig sak:  ☒         Unntatt offentlighet:  ☐    § ___ 

Tidligere behandlet i styret/saksnr.  

 

Sykehusinnkjøp HF i media 
 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 

1. Styret tar saken til orientering. 

 

 

 

 

 

Vadsø, 14. september 2022 

 

Bente Hayes 

administrerende direktør 
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1. Hva saken gjelder 
Saken gir en oversikt over mediesaker hvor Sykehusinnkjøp HF er omtalt i perioden 4. juni 2022 til 5. 

september 2022. De aktuelle mediesakene er vurdert ut fra om de er positivt, nøytralt eller negativt 

vinklet. 

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer 
Det har vært lite omfattende medieomtale av Sykehusinnkjøp HF siden forrige styremøte. 

Størstedelen av omtalen er mindre saker skrevet av anbuds- og fagspesifikke nettsider og aviser som 

Anbud365. Den mest kritiske omtalen kommer fra Tønsbergs Blad, som følger opp sak om 

behandlersete som ikke er godkjent i ambulanser og en ny sak om mulige KOFA-gebyrer for ulovlig 

anskaffelse av ambulanser. 

Sykehusinnkjøp HF har fått positiv omtale etter publisering av egen nyhetssak sak om seier i KOFA-

sak om vekting av miljøkriterier, og samarbeid om menneskerettigheter innenfor IKT-anskaffelser. 

Sykehusinnkjøp HF nevnes også ofte i saker tilknyttet vurderingene som gjøres av Beslutningsforum. 

Totalt 15 saker er omtalt i perioden. De fordeler seg som følger: 

Totalt antall saker: Positivt vinklet: Negativt vinklet: Nøytralt vinklet: 

15 4 2 9 

 

Sakene er sortert etter publiseringsdato, med de nyeste sakene først: 

Tønsbergs Blad følger opp sak hvor avisen har problematisert hvorvidt et behandlersete er godkjent 

for bruk. Vegvesenet har nå avgjort at setene i nye biler skal merkes for å vise at de ikke skal brukes i 

fart. Sykehusinnkjøp HFs kommunikasjonsleder Kjersti Sjursen Lien kommenterer at det vil være opp 

til helseforetakene å sørge for at merking og opplæring av helsepersonell gjennomføres. 

Saken er negativt vinklet. 

• Tønsbergs Blad: Krever at bilene merkes (vedlegg 1) 

• Tønsbergs Blad: Nå skal setet merkes (vedlegg 2) 

 

Adresseavisen omtaler Helseplattformen AS’ avrop på en avtale for konsulenttjenester innenfor IT. 

Avtalen ble brukt etter at den var utgått, og Helseplattformen AS’ tidligere økonomisjef var medeier 

i konsulentselskapet som hadde avtalen. Helseplattformen AS ble også advart av advokatfirma om at 

rammeavtalen kunne bli brukt opp uten at det ble fanget opp. Saken omhandler ikke Sykehusinnkjøp 

HF direkte, men Helseplattformen AS svarer at de bruker Sykehusinnkjøp HFs maler for anskaffelser, 

og Adresseavisen var i kontakt med Sykehusinnkjøp HFs kommunikasjonsavdeling i forkant av at 

saken ble publisert. Saken blir også omtalt av nettstedet AdvokatWatch. 

Sakene er for Sykehusinnkjøp HFs del nøytralt vinklet. 

• Adresseavisen: Håvet inn over en halv milliard på omstridt kontrakt (vedlegg 3) 

• Adresseavisen: E-postvedlegget som ikke ble lest (vedlegg 4) 
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• AdvokatWatch: Konsulentbruken i Helseplatformen 

Dagens Medisin omtaler debatt som avisen arrangerte om blåresept under Arendalsuken. 

Avdelingsleder fra Sykehusinnkjøp HF, divisjon legemidler, Nicolai Maric Bjørnæs, deltok, og 

forsvarte anbud på medisiner på blåresept. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Dagens Medisin: – Tillit er gudestoffet mellom lege og pasient (vedlegg 5) 

 

Det anbudsfaglige nettstedet Anbud365 skriver om Sykehusinnkjøp HFs årsberetning som er til 

behandling hos foretakets eiere. De oppsummerer innholdet, og trekker blant annet frem 

strømbesparelser og potensiell gevinst på 350 millioner på virkestoffet Lenalidomid. 

Saken er positivt vinklet. 

• Anbud365: 900 anskaffelser i havn på ett år, 290 mill spart på strømavtale 

 

HealthTalk omtaler debatt under Arendalsuka med temaet «Hvorfor krever Norge – et av verdens 

rikeste land – de laveste legemiddelprisene i Europa». Nordisk sjef i legemiddelfirmaet Takeda, 

Duarte Marchand, mener pris prioriteres for høyt, og at pasientene taper på det. Det nevnes at 

representanter fra Nye Metoder, samt Sykehusinnkjøp HFs divisjonsdirektør for divisjon legemidler, 

Tommy Juhl Nielsen, var tilhørere under debatten. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• HealthTalk: – Vi må stille spørsmål om Norge skal kreve legemiddelpriser på nivå med fattige 

land i Sør-Europa 

 

HealthTalk skriver at tidligere administrerende direktør for Sykehusinnkjøp HF ansettes av PR-

firmaet Rud Pedersen. Istad sier han ønsker å bidra til bedre samhandling mellom offentlig og privat 

sektor i helsesektoren. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• HealthTalk: Tidligere toppsjef i Sykehusinnkjøp går til PR-bransjen 

 

Nettstedet AdvokatWatch omtaler anbudskonkurranse på juridiske tjenester lyst ut av 

Sykehusinnkjøp HF på vegne av Helse Midt-Norge RHF. Avtalen har en estimert verdi på 30 millioner 

kroner. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• AvokatWatch: Skal kjøpe advokattjenester for 30 millioner kroner 

 

https://advokatwatch.no/nyheter/revisorer/article14224389.ece
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/900-anskaffelser-i-havn-pa-ett-ar-290-mill-spart-pa-stromavtale/
https://www.healthtalk.no/arendalsuka-beslutningsforum-legemidler/vi-ma-stille-sporsmal-om-norge-skal-kreve-legemiddelpriser-pa-niva-med-fattigere-land-i-sor-europa/161073
https://www.healthtalk.no/arendalsuka-beslutningsforum-legemidler/vi-ma-stille-sporsmal-om-norge-skal-kreve-legemiddelpriser-pa-niva-med-fattigere-land-i-sor-europa/161073
https://www.healthtalk.no/jobb-og-karriere-pr/tidligere-toppsjef-i-sykehusinnkjop-gar-til-pr-bransjen/160746
https://advokatwatch.no/article14257042.ece
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Dagens Medisin skriver at styreleder i Helse Sør-Øst RHF, Svein Gjedrem, gikk hardt ut mot høy 

vekting av miljøkrav under Helse Sør-Øst RHFs styremøte i juni. Administrerende direktør i 

Sykehusinnkjøp HF, Bente Hayes, svarer blant annet at miljøkravene som stilles er godt forankret i 

helseforetakene, og en nødvendig del av helseforetakenes arbeid for å utføre sitt oppdrag om å 

redusere CO2-utslipp i spesialisthelsetjenesten. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Dagens Medisin: – Skummel signaleffekt 

 

Sandefjords Blad omtaler leverandøren Fram Innovation AS, som tilbyr en ny type UV-lampe for 

desinfisering på sykehus og legekontor. Leverandøren sier at når de prøver å selge inn produktene 

på sykehusene blir de referert til Sykehusinnkjøp HF, men at Sykehusinnkjøp HF ikke foretar 

anskaffelser før sykehusene melder behov for dem. Dermed er det vanskelig å komme inn på 

markedet med nye, innovative produkter. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Sandefjords Blad: Mener lampene deres kan revolusjonere pandemien (Vedlegg 6) 

 

HealthTalk skriver at det første anbudet på blåreseptlegemidler startes nå. Seniorrådgiver Erling 

Ulltveit i Legemiddelindustrien mener at dette er skadelig for innovasjon. Medisinsk rådgiver i 

Sykehusinnkjøp HF mener at anbud kan gjøre at flere pasienter får behandling. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• HealthTalk: Nå starter det aller første anbudet på blåreseptlegemidler 

 

Nettstedet Ambulanseforum omtaler Helse Bergen HFs nyhetssak om et innovativt prosjekt for å 

utvikle teknologi for lokal produksjon av tørket blodplasma i blodbankene. Produktet kan bidra til 

bedre beredskap. Sykehusinnkjøp HF nevnes som en samarbeidspartner som har bidratt til å skaffe 

finansiering til prosjektet. 

Saken er positivt vinklet. 

• Ambulanseforum: Vil auke beredskapen med produksjon av tørka blodplasma 

 

Anbud365 og Dagens Medisin omtaler Sykehusinnkjøp HFs nyhetssak om medhold i Klagenemda for 

offentlige anskaffelser i en sak om høy vekting av miljøkriterier. Spesialrådgiver miljø og klima i 

Sykehusinnkjøp HF, Maiken Pollestad Sele uttaler seg om saken, og administrerende direktør Bente 

Hayes sier at Sykehusinnkjøp HF skal være blant de beste i klassen innenfor miljø. 

Saken er positivt vinklet. 

• Anbud365: Vektet miljø med 40 % – greit sa Kofa 

• Dagens Medisin: Brøt ikke regelverket ved å vekte miljøkriterier 

https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/07/11/helsetopp-ut-mot-sykehusinnkjop-hf/
https://www.healthtalk.no/legemiddelverket-legemidler-lmi/na-starter-det-aller-forste-anbudet-pa-blareseptlegemidler/160283
https://helse-bergen.no/nyheiter/vil-auke-beredskapen-med-produksjon-av-torka-blodplasma
https://ambulanseforum.no/artikler/vil-auke-beredskapen-med-produksjon-av-torka-blodplasma
https://www.anbud365.no/uncategorized/vektet-miljo-med-40-greit-sa-kofa/
https://www.dagensmedisin.no/artikler/2022/06/10/sykehusinnkjop-brot-ikke-anskaffelsesregelverket/
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Anbud365 skriver om leverandørdialog holdt i regi av Oslo kommune, Statens innkjøpssenter og 

Sykehusinnkjøp HF om åpenhet og sporbarhet i IKT-sektoren. Flere store IT-leverandører deltok. I 

etterkant trekker også Anbud365 dette samarbeidet frem som et eksempel for etterlevelse når det 

kommer til kompetanse og vilje til å prioritere menneskerettigheter i anskaffelser. 

Saken er positivt vinklet. 

• Anbud365: Leverandørdialog for etisk IKT-produktforsyning 

• Anbud365: Slik er det offentlige innkjøpsmarkedet – og behovet for fornyede krafttak 

 

Tønsbergs Blad skriver at flere helseforetak risikerer store bøter etter at Klagenemda for offentlige 

anskaffelser i første runde har gitt medhold til klager som mente at ambulansebiler har blitt ulovlig 

anskaffet på en utgått rammeavtale. Kommunikasjonsrådgiver Aslak Ballari i Sykehusinnkjøp HF sier 

at Sykehusinnkjøp HF vil vurdere varslene fra Klagenemda, og også den endelige avgjørelsen som 

kommer senere. Flere andre lokale medier har publisert saken. 

Saken er negativt vinklet. 

• Tønsbergs Blad: Sykehuset risikerer gigantbot (vedlegg 7) 

 

Kjøkkenskriveren, et tidsskrift for storkjøkken og kantine skriver at en satsing på økologiske matvarer 

ved en ideell stiftelse innen alderspsykiatri ble veltet av ny avtale på mat inngått av Sykehusinnkjøp 

HF. Avtalen inneholdt ifølge stiftelsen ikke økologisk juice. Kommunikasjonsrådgiver i 

Sykehusinnkjøp HF, Ulrik Bø Bersvendsen, informerer om at økologisk juice er tilgjengelig på avtalen, 

og at stiftelsen kan ta kontakt med Servicegrossistene for å bestille det. 

Saken er nøytralt vinklet. 

• Kjøkkenskriveren: To tonn juice veltet økologisatsing (vedlegg 8) 

 

Vedlegg 

Trykte vedlegg 

• Vedlegg 1 – Tønsbergs Blad 

• Vedlegg 2 – Tønsbergs Blad  

• Vedlegg 3 – Adresseavisen 

• Vedlegg 4 – Adresseavisen 

• Vedlegg 5 – Dagens Medisin 

• Vedlegg 6 – Sandefjords Blad 

• Vedlegg 7 – Tønsbergs Blad 

• Vedlegg 8 – Kjøkkenskriveren 

https://www.anbud365.no/bransjer/it-teknologi/leverandordialog-for-etisk-ikt-produktforsyning/
https://www.anbud365.no/kommentar/slik-er-det-offentlige-innkjopsmarkedet-og-behovet-for-fornyede-krafttak/
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